
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jarosława Obremskiego 

na 34. posiedzeniu Senatu 

w dniu 1 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra środowiska Jana Szyszki 

Mieszkańcy dużych polskich miast już od kilkunastu dni są zmuszeni mierzyć się ze smogiem. Zgodnie 

z doniesieniami medialnymi powietrze spełniało narzucone normy ostatni raz 19 stycznia. W Krakowie, jed-

nym z najbardziej turystycznych miast Polski, wprowadzono III, najwyższy, stopień alarmu smogowego. 

W moim rodzinnym Wrocławiu normy każdego dnia są przekroczone przynajmniej trzykrotnie. Smog jest 

poważnym zagrożeniem dla zdrowia. 

W związku z moimi obawami kieruję do Pana Ministra następujące pytania: 

1) Czy ministerstwo prowadzi prace w zakresie eksperckim, koordynacyjnym lub finansowym dotyczące 

modernizacji pracy straży miejskiej tak, aby jej działania stały się efektywne? Moje pytanie dotyczy zwłasz-

cza braku specjalistycznego sprzętu umożliwiającego kontrolę spalania odpadów w paleniskach domowych. 

2) Czy planowane jest umożliwienie kontroli także innym funkcjonariuszom, np. straży pożarnej, policji? 

3) Czy planowane są zmiany w karaniu osób, którym zostało udowodnione spalanie nieodpowiedniego 

opału? Tak aby kara była adekwatna do szkody społecznej i natychmiastowa – nie jak dotychczas nakładane 

mandaty. 

4) Czy ministerstwo planuje zwiększenie funduszy, np. z wykorzystaniem Narodowego Funduszu Ochro-

ny Środowiska i Gospodarki Wodnej, na termomodernizację budynków, modernizację systemów grzewczych 

bądź zamianę istniejących pieców węglowych lub drzewnych na kotły gazowe? 

Pozostaję z szacunkiem 

Jarosław Obremski 
 


